
A LGYŐ •  D E S Z K •  DÓC •  DOM A S Z É K •  K Ü B E K H Á Z A •  RÖ S Z K E •  S Á N DO R FA LVA
S Z A T Y M A Z  •  S Z E G E D  •  T I S Z A S Z I G E T  •  Ú J S Z E N T I V Á N  •  Z S O M B Ó

SZEGEDI KISTÉRSÉGI
MEGJELENIK A SZEGEDI KISTÉRSÉG TÖBBCÉLÚ TÁRSULÁS TELEPÜLÉSEIN

XIII. évfolyam 3. szám • 2022. december

Kitekintő 5. oldalOktatás 4. oldal Kitekintő 6. oldal

Megkezdődött a sportcsarnok építése és 
folytatódik a járdaprogram a településen.

Nagy próbatétel volt 
az elmúlt néhány év, 
hogy gazdaságilag 
hogyan képes túlélni 
egy olyan típusú tele-
pülés, mint Algyő.

A Bagoly utcában hőszi-
vattyúval fűtik és hűtik 
az épületet, napelemek 
termelik majd az áramot.

SIKERES PÁLYÁZATOK 
TISZASZIGETEN

A FEJLESZTÉSEK ÉS 
TALPON MARADÁS

TELJESEN ZÖLD 
BÖLCSŐDE 
ÉPÜL SZEGEDEN

A Polgármesteri Ezüstlánc-díj 
a Magyar Önkormányzatok Szö-
vetsége legrangosabb kitüntetése, 
azoknak a polgármestereknek 
az elismerésére alapították, akik 
k imagasló tevékenység ük kel 
nagyban hozzájárulnak a magyar 
önkormányzatiság fejlesztéséhez, 
életpályájukat az önkormányzatok 
ügyének szentelték. 

Az Alapító Okirat szerint a díjat 
azok a magyar polgármesterek 
kaphatják meg, akik legalább két 
teljes cikluson keresztül betöltöt-
ték tisztségüket, tevékenységük 
kimagaslóan hozzájárult az ön-
kormányzatiság fejlesztéséhez, el-
ismert szereplői a polgármesterek 
közösségének. 

A művészien kidolgozott ezüst-
láncot, ami formájában megegyezik 
a történelmi hagyományokban a 
polgármesteri tisztséget jelképező 
lánccal, első alkalommal 1998-ban 
ítélték oda.

Botka László méltatásában el-
hangzott, az 1994-es választásokon 
ő volt a legfiatalabb képviselő az ak-
kor megalakuló Országgyűlésben.

Először 2002-ben lett a város pol-
gármestere. Minden önkormány-
zati választást elsöprő többséggel 
nyert meg. 2019-ben a szegediek 
több mint hatvan százaléka vá-
lasztotta meg polgármesternek.

Polgármestersége ötödik ciklusa 
alatt Szeged európai színvonalú 
nagyvárossá vált, hazánk egyik leg-

zöldebb települése, Magyarország 
biciklis fővárosa, a régió kulturá-
lis központja, számos nagylépté-
kű környezettudatos beruházás 
megvalósulásával a településen 
élők igényeit figyelembe véve. Pol-
gármesterként a szolidaritás áll 
politikai programjának középpont-
jában, kimagasló tevékenységével 
nagyban hozzájárult a magyar 
önkormányzatiság fejlesztéséhez, 
életpályáját az önkormányzat ügyé-
nek szentelte. 

Munkássága alatt a város kiér-
demelte a „Szeged, a szolidaritás 
városa” elnevezést, és számos 
díjban és elismerésben részesült.

Az európai uniós támogatással, 
25 milliárd forintból 2018 óta ki-
épülő geotermikus rendszer teljes 
befejezés után 9 fütőkörből áll 
majd és 239 hőközpont kapcso-
lódik a rendszerhez. 

A városban 23 hőkörzetben 27 
ezer 251 lakást és 469 intézményt 
ellátó távfűtési rendszer működik. 
Az évente korábban felhasznált 27 

millió köbméter gáz elégetése 55 
ezer tonna szén-dioxid kibocsátá-
sával járt, ezzel a távhőszolgáltató 
Szeged levegőjének legnagyobb 
szennyezője volt. A városban 
elindult beruházássorozatnak 
köszönhetően mintegy felére 
csökken a cég gázfelhasználása 
és szén-dioxid-kibocsátása.

A z új intézmény t főként a 
deszki székhelyű, de szegedi és 
röszkei csoportokkal is rendelke-
ző 350 tagú Tiszavirág Néptánc-
egyesület használja majd, amely 
megalakulása óta folyamatosan 
nyeri el a legrangosabb hazai 
szakmai elismeréseket. 

Az együttes öt korosztályt fel-
ölelő csoportjai – az 5-6 évesek-
től egészen a „senior” korúakig 

– jelenleg egy épületben, a Falu-
házban próbálnak, ahol egyre 
szűkösebb a hely, így egyre több 
nehézségbe ütközik a próbák he-
lyének biztosítása is. 

Újabb közösségi, kulturális színtérrel gyarapodik Deszk. A 
település 505 millió forintot nyert az „Élhető települések” 
elnevezésű pályázaton, az összeg legnagyobb részét, 455 
millió forintot a Deszki Tánc Háza felépítésére fordítják. 
Az új épület hamarosan megépül az idősek otthona és a 
faluház szomszédságában egy régi önkormányzati teleken, 
ahol korábban egy tejcsarnok állt. 

Európa legnagyobb geotermikus beruházása zajlik negyedik éve Szegeden. A 2018-
ban indult távhőátalakítási projekt befejezése után felére csökken a távfűtőművek 
gázfelhasználása és szén-dioxid-kibocsátása, Reykjavík után pedig Szeged lesz a geoter-
mikus energiával legjobban ellátott település a kontinensen. Novemberben újabb két 
városrészben – a belvárosban és az Északi városrészben – fejeződött be a geotermikus 
fűtési rendszer kialakítása és megkezdődött a próbaüzem.

POLGÁRMESTERI EZÜSTLÁNC-DÍJJAL ISMERTÉK EL 
BOTKA LÁSZLÓ HÚSZÉVES VÁROSVEZETŐI MUNKÁJÁT

A DESZKI TÁNC HÁZA KÖZEL FÉLMILLIÁRD 
FORINTBÓL ÉPÜL MEG ÉS TELJESEN „ZÖLD” LESZ

KÉT ÚJABB VÁROSRÉSZ KAPCSOLÓDOTT BE A 
KÖRNYEZETBARÁT GEOTERMIKUS FŰTÉSI RENDSZERBE

Elismerések

Kitekintő

Fejlesztések Szegeden
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 Folytatás a 2. oldalon

A Magyar Önkormányzatok Szövetsége a magyar önkor-
mányzatok napján a szövetség által adható legmagasabb 
kitüntetéssel, Polgármesteri Ezüstlánc-díjjal ismerte el 
Botka László húszéves városvezetői munkáját.

A hárommilliárd forintos kormányzati elvonás ellenére tovább bővítette idén a szegedi önkor-
mányzat szociális ellátórendszerét. Igazságosabb elosztásban és kibővített körben 1 milliárd 
200 millió forintot költ 2022-be a város a rászorulók támogatására. 

ÉVRŐL ÉVRE EGYRE SŰRŰBB SZOCIÁLIS 
HÁLÓ VÉDI A RÁSZORULÓ SZEGEDIEKET

Gondoskodó Szeged

Hat idősklub felújítása után 
újabb jelentős fejlesztés kezdő-
dött az idősek ellátásának javí-
tásában Szegeden. A Kálvária 
sugárúti Idősotthon – amelynek 
jelenleg közel kétszázötven lakó-
ja van – több mint másfél milliárd 
forintos energetikai felújításon 
esik át jövő nyárig.

Először a Kálvária sugárút 
45. szám alatti, még a II. világ-
háború előtt épült épületben 
indult el a munka, nem sokkal 
utána az újabb, az 1981-ben 
átadott paneles épületrész 
rekonstrukciójához is hozzá 
látott a közbeszerzési eljáráson 
győztes kivitelező, a szegedi 
Sziki-Ép Kft.

A gondozottakat nem tudják 
kiköltöztetni, mert nincs olyan 
csereingatlan, amely megfelel-
ne a szigorú előírásoknak. Ezért 
mindkét épületet szintenként 
újítják fel, ügyelve arra, hogy 
a legkisebb zavart okozzák az 
idősotthon működésében.

A korszerűsítés elsősorban az 
épületek energiafelhasználási ha-
tékonyságának javítását szolgálja, 
és az a célja, hogy csökkenjenek 
az üzemeltetési költségek. 

A munkálatok során szigetelik 
a külső homlokzatot, kicserélik 
a nyílászárókat, hőszigetelik a 
tetőt. Emellett megújul mindkét 
épület fűtési rendszere, az udva-
ron található, eddig két épületet 

ellátó központi kazánház pedig 
a felújítás után raktárként funk-
cionál majd. 

Az épületek fűtési rendszere 
a jövőben elkülönül, a tetőkre 
pedig napelemek ker ülnek . 
Korszerűsítik az elektromos és 
a világítási rendszereket, aka-
dálymentesítik az épületet, vala-
mint elvégzik az udvari ivóvíz- és 
szennyvízhálózat cseréjét is.

– A két épület energetika fel-
használása a korszerűsítésnek és 
a fejlesztéseknek köszönhetően 
töredékére esik vissza. Ez is jelzi 
Szeged zöldváros jellegét, és hoz-
zájárul az elszabaduló energia-
árak mellett a takarékoskodás-
hoz is – mondta el Nagy Sándor 
alpolgármester.

A munkálatokkal várhatóan a 
jövő év nyarára végez a kivitelező.

JÖVŐ NYÁRRA KÉSZÜL EL A KÁLVÁRIA 
SUGÁRÚTI IDŐSEK OTTHONÁNAK FELÚJÍTÁSA

Fejlesztések Szegeden

A szegedi önkormányzat 1 milliárd 131 millió forint európai 
uniós támogatást nyert a Kálvária sugárúti idősek otthona 
két épületének energetikai korszerűsítésére, amelyhez 
saját forrásból további 527 millió forintot biztosít.



 Folytatás az 1. oldalról
Négy éve minden szegedi lak-

helyű és itt élő általános iskolai 
tanuló 10 ezer forint beiskolázási 
támogatást kap. Az önkormány-
zat az idén sem mondott le arról, 
hogy támogassa az itt élő gyere-
kek iskolakezdését. Most is szept-
ember 15-ig lehetett benyújtani a 
szülőknek a kérelmeket.

Az elmúlt évekhez képest annyi 
változott az eljárásban, hogy az 
igénylőknek nyilatkozniuk kellett 
arról, hogy a családban az egy 
főre jutó jövedelem nem haladja 
meg a nettó 330 ezer forintot.

Idén az iskolakezdési támo-
gatást több mint 8 ezer szegedi 
gyerek vette igénybe. Az önkor-
mányzatnak ez 81 millió 640 ezer 
forintos kiadást jelentett. 

Ugyancsak négy éve minden 
szegedi időskorú igénylés nélkül 
is megkapja a nyugdíjasoknak 
járó tízezer forintos támoga-
tását.

Idén, egy központi jogszabály 
miatt jövedelemhatárt kellett 
húzni. Szegeden a közgyűlés ezt a 
határt egy főre havonta nettó 330 
ezer forintnál húzta meg, akinek 
ennél kevesebb a jövedelme, az 
automatikusan megkaphatta a 
támogatást. 

Szegeden – a nyugdíjfolyósí-
tó adatai alapján – 1500 olyan 
időskorú él, akinek a nyugdíja 
magasabb ennél az összegnél, 
az idei évtől helyettük inkább a 

rászoruló, rokkantsági ellátásban 
részesülőket támogatta Szeged.

A városban 4500-an kapnak 
rokkantsági járadékot, ha a két 
adatot összevetjük, akkor látha-
tó, hogy idén háromezerrel nőtt 
azoknak a rászoruló szegediek-
nek száma, akiket támogatott az 
önkormányzat.

Akárcsak tavaly, idén is a Nyug-
díjfolyósító Igazgatóság hivatalos 
lakcímlistája alapján utalták az 
azon szereplő szegedi nyugdíja-
soknak a tízezer forintot.

Az idősek világnapjáig, október 
elsejéig minden érintett szegedi 
nyugdíjashoz el is jutott támoga-
tás. Összesen 32 ezer 122 szegedi 
időskorún tudott így segíteni a 
város.

A rehabilitációs és rokkant-
sági ellátásban részesülőknek 
első alkalommal kérni a kellett a 
tízezer forintos támogatást, mert 

a Nyugdíjfolyósító Igazgatóság 
adatvédelmi okokra hivatkozva 
nem adta ki az ellátásban része-
sülők listáját.

Az érintett közül a határidőig 
2300 adtak be igényt, ők nyolc 
napon belül hozzá is jutottak a 
támogatás összegéhez. 

Időközben azonban elhárult 
az akadály és a Nyugdíjfolyó-
sító Igazgatóság megküldte az 
ilyen típusú ellátásban részesülő 
szegediek névsorát. Ez alapján 
a fennmaradó 2200 érintett is 
megkaphatja még ebben az évben 
az erről szóló határozatot és a 
tízezer fontos támogatást. 

Erre a két támogatási formára – 
az időskorúak és az iskolát kezdő 
diákok támogatására – összesen 
447 millió 860 ezer forintot köl-
tött idén az 1,2 milliárd forintra 
növelt szociális keretéből az ön-
kormányzat.

– Ha nehezen is, de túléltük a 
covidos éveket, közben jelentős 
fejlesztéseket sikerült megva-
lósítanunk. Mostanra viszont 
elfogyott a Társulás tartaléka. A 
Társulásban részt vevő tizenöt 
önkormányzat így is jelentős 
forrást biztosít a működtetésre, 
de az önkormányzatok is nehéz 
helyzetbe kerültek az energiavál-
ság miatt, most ők is a túlélésre 
játszanak – mondta Csúcs Áron, a 
Szegedi Kistérség Többcélú Tár-
sulás Koordinációs Központjának 
igazgatója.

Egyfajta kényszerházasság-
ként jött létre 2004-ben a Társulás, 
mert az akkor hatályos Társulási 
törvény szerint ebben formában 
több forráshoz tudtak jutni az ön-
kormányzatok, mintha mindenki 
önállóan látta volna el a feladatait.

– Idén lett nagykorú a Társulás, 
ami 2012-ben teljesedett ki, akkor 
15 településből 18 iskola, óvodák, 

bölcsődék, szociális intézmények, 
védőnői szolgálatok és az orvosi 
ügyeletek tartoztak hozzá. Sze-
ged a teljes szociális ellátórend-
szerét hozta be a Társulásba, ami 
a mai napig is itt működik.

2013-ban azután elkezdett kar-
csúsodni az összefogás: az iskolák 
államosításával 18 oktatási intéz-
ményt és 580 pedagógust vitt el a 
Klebelsberg Intézményfenntartó 
Központ, azaz a tankerület. 

KÉNYSZERHÁZASSÁGBÓL 
SIKERES EGYÜTTMŰKÖDÉS 
LETT AZ ÉVEK SORÁN

Csúcs Áron négy évvel ezelőtt, 
2019. márciusában egy olyan Tár-
sulás vezetését vette át, amelyik-
nek lehetőségei és forrásai akkor 
már hét éve, 2012. óta folyamato-
san szűkültek. Ennek ellenére 
európai uniós forrásokból és a 
szegedi önkormányzat támoga-
tásával sikerült megvalósítani a 

Szegedi Kistérség Többcélú Tár-
sulása történetének legnagyobb 
beruházásait. 

Három év alatt – 2019 és 2021 
között – többek között felépült 
egy teljesen új idősklub a Kaszás 
utcában, amit 2020 júliusában 
vehettek birtokba a területen élő 
idősek. A 160 millió forintból egy 
Móra városi üres telken felépített 
XXI. századi körülményeket biz-
tosító, 217 négyzetméteres, egy-
szintes, akadálymentes épület-
ben társalgó, étkező és szociális 
helyiségek találhatók és harminc, 
a városrészben élő idős embernek 
ad napközben kulturált elhelye-
zési és étkezési lehetőséget.

A 430 millió forintból pedig 
2021-ben kívül-belül teljesen 
megújult hat szegedi idősklub. 

– A beruházás során hőszige-
telték az épületek homlokzatát, 
egyes helyeken kicserélték a 
nyílászárókat, felújították a gé-
pészetet és az elektromos há-
lózatot, kifestettek, kicserélték 
a fal és padlóburkolatokat és 
akadálymentesítettek. Emel-
lett mindenhová új bútorokat, 
függönyöket, szőnyegeket és 
számítástechnikai eszközöket 
is vásároltunk – mondta Csúcs 
Áron igazgató.

Ugyancsak a Társulás kiemelt 
fejlesztése volt a Kálvária sugár-
úti idősek otthonában található 
főzőkonyha korszerűsítése és 
bővítése.

A 250 millió forintos beruházás 
során a konyha kapacitását öt-
százról napi ezer adagra növelték 
és a legkorszerűbb konyhatech-
nikai eszközökkel szerelték fel. 
A teljesen megújult, korszerű 
konyhának saját dietetikusa is 
van, ma már naponta több mint 
húsz féle kímélő ételt készítenek.

Az idén nyáron pedig a sze-
gedi önkormányzat egy sikeres 
európai uniós pályázatának 
köszönhetően megkezdődött 
az idősotthon teljes energetikai 
korszerűsítése, 2023 nyaráig 
közel másfél milliárd forintból 
teljesen megújul az intézmény 
két épülete a Kálvária sugárúton.

NEM SZÁMÍTHATNAK MEN-
TŐÖVRE, ÖNERŐBŐL KELL 
TÚLÉLNI A KÖVETKEZŐ 
ÉVEKET

– Rendkívüli éveket éltünk 
át a covid idején, de valahogy 
túljutottunk azokon is. Most 
olyan helyzetbe került minden 
önkormányzat és a Társulás is az 
energiaválság miatt, hogy nagyon 

bizonytalan a jövő, mert a forrása-
ink rendkívül beszűkültek. A Tár-
sulás állami és önkormányzati tá-
mogatásokból tudta finanszírozni 
a működését. Mára a Társulás 
tartalékai elfogytak, miközben a 
költségek az egekbe szöktek. Úgy 
kell túlélnünk a következő éveket, 
hogy nem tudjuk mire számít-
hatunk. A Társulásban résztevő 
önkormányzatoknak is nagyon 
beszűkültek a lehetőségeik, hi-
szen nekik sincs pénzük. Nagyon 
össze kell húznunk a nadrágszíjat 

– mondta Csúcs Áron.

A takarékosság egyik első lé-
pése, hogy tizenhárom év után 
megszűnik a Kistérségi Hírek 
című időszaki lap.

– Fájdalmas döntés, de a lap 
költségei a többszörösére emel-
kedtek, amit már nem tudunk 
kigazdálkodni. Bízom benne, ha 
bővülnek a lehetőségeink, más 
formában, de visszatérhet az 
újság, hiszen nagy szükség van 
arra, hogy ezen keresztül egymás 
életét is megismerje a Társulás 
tizenöt önkormányzata – mondta 
végül Csúcs Áron. 

SIKERES ÉVEK UTÁN NEHÉZ HELYZETBE 
KERÜLT A SZEGEDI KISTÉRSÉG IS

Interjú

KÉT ÚJABB VÁROSRÉSZ KAPCSOLÓDOTT 
BE A KÖRNYEZETBARÁT 
GEOTERMIKUS FŰTÉSI RENDSZERBE

Fejlesztések Szegeden Gondoskodó Szeged

A kilenc részből álló geotermi-
kus fűtési rendszer négy eleme 

– Felsővárosban, az Odessza lakó-
telepen, az Északi városrészben 
és Rókuson – már tavaly elké-
szült, idén novemberben pedig 
az egyik legkisebb, a belvárosi és 
az egyik legnagyobb, a Gyöngy-
virág utcai rendszer próbaüzeme 
indult el. 

Mind a kilenc helyszínen egy-
egy fúrt kutat helyeznek üzem-
be a 95 fokos melegvíz felszínre 
hozásához, és mivel minden 
köbméter kitermelt forró vizet 

a felhasználás után vissza kell 
juttatni a mélyrétegekbe, ezért 
minden kúthoz két-két visszas-
ajtoló berendezés is tartozik. 

A geotermikus köröket egy 2 
ezer méter körüli talpmélységű 
termelő és két – némileg seké-
lyebb – visszasajtoló kút szolgálja 
ki. A termelő kutaktól szigetelt, 
magasnyomású távvezetékeken 
szállítják a hőközpontokhoz a 
90 foknál melegebb termálvizet, 
ahol több körben lemezes hő-
cserélőkön adják át az energiát, 
majd a visszasajtoló kutakhoz 
továbbítják a vizet.

A belvárost, illetve az Északi 
városrész egyik felét ellátó hőkör-
zetet kiszolgáló két új geotermikus 
rendszer részben fedezi 6294 lakás 
és 68 intézmény fűtési energia-
igényét, a próbaüzem nyomán a 
két városrészben mintegy felére 
csökkent a távfűtés földgázfelhasz-
nálása és károsanyag kibocsátása.

A fejlesztéssorozat végére a 
kilenc geotermikus rendszer 
13 fűtőművet lát el, amelyek a 
távfűtött szegedi lakások 96 
százalékát szolgálják majd ki 
fenntartható, környezetbarát 
hőenergiával.

ÉVRŐL ÉVRE EGYRE SŰRŰBB SZOCIÁLIS 
HÁLÓ VÉDI A RÁSZORULÓ SZEGEDIEKET

A 2004-ben alakult Szegedi Kistérség Többcélú Társulása 
tizennyolc éves történetének legnagyobb beruházásait 
tudhatta maga mögött 2021-ben. A szegedi nappali szociális 
ellátás fejlesztésére három év alatt több mint 900 millió 
forintot fordítottak, Szeged büszkélkedhet ma már az egyik 
lekorszerűbb idősellátással. Megpróbáltatásokkal teli, de 
a sikeres évek után beszűkültek a Társulás anyagi forrásai, 
így bizonytalanságban vágnak neki a 2023-as évnek.

 Folytatás az 1. oldalról
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Idén is folytatta a szegedi önkormányzat a közterületi 
kamerák telepítését. 2022-ben Kiskundorozsmától a bel-
városon át Szőregig összesen tizennyolc helyszínen 76 
kamerát telepítettek. A korábbi években 84 térfigyelő 
kamerát helyeztek el a város különböző részein, így ma 
mára 160 kamerán keresztül felügyelik a rendet Szegeden.

SZEGED LEGNAGYOBB SZABÁSÚ ÚTBERUHÁZÁSA 
ZAJLIK AZ ELI ÉS A VÉRTÓ KÖZÖTT

A beruházás a Budapesti 
út–Zápor úti jelzőlámpás útke-
reszteződés, valamint a Vértói 
út–Zsámbok-réti sor közötti 
területen valósul meg. Az épít-
kezés befejezése után a lézeres 
kutatóközpont mellé tervezett 
tudományos ipari park, valamint 
az 5-ös főút szegedi bevezető 
szakasza és Béketelep között 

található vállalkozások gyors és 
közvetlen megközelítését segíti 
majd, illetve Béketelep, Újrókus 
és Makkosháza lakói számára is 
javul az autópályák megközelít-
hetősége.

A 4 és fél milliárd forintos 
ber u há zás sorá n összesen 
2845 méternyi utat újítanak föl 
és1055 méternyi új út is épül. A 

kerékpárosok 4419 méternyi új 
kerékpárutat és kerékpársávot 
kapnak, valamint járda készül 
az ELI lézeres kutatóközponttól a 
Vinkler László utca és Béketelep 
érintésével a Vértói úton.

Kiépül az 5-ös főút nyugati ol-
dalán a meglévő kerékpárúttal 
kapcsolatot biztosító kerékpárút, 
továbbá a Zsámbok-réti sor és 
Vértói út mentén a vasútvonalnál 
a hiányzó kerékpáros és gyalogos 
infrastruktúra is elkészül.

A Zápor út és a Régi posta utca 
között a Hosszú utcával párhu-

zamosan új gyűjtőút, valamint 
az ELI lézerközponthoz vezető 
bekötőút épül, a meglévő útsza-
kaszokat pedig felújítják.

A program során tíz új busz-
megállót is építenek, három 
meglévőt pedig felújítanak, a 
buszmegállóknál kerékpártá-
maszokat telepítenek.

Három új körforgalom épül: a 
Zápor úton az Auchan benzin-
kúthoz vezető nagy balkanyar 
után, a Régi posta út és a Vinkler 
László utca kereszteződésében, 
valamint a Vinkler László utca 

Zsámbokréti sor kereszteződés-
ében.

A csapadékvíz-elvezetés fej-
lesztése során 6703 méter hosszú 
új csatornaszakasz és két záport-
ározó is létesül.

A területen korszerű és ener-
giatakarékos közvilágítás lesz, a 
szükséges közműveket is kiépítik, 
több ezer négyzetméteren füve-

sítenek, valamint 160 fát és 1100 
cserjét is ültetnek.

Az építkezést az önkormányzat 
európai uniós források felhasz-
nálásával valósítja meg. A beru-
házásnak a jövő év közepére kell 
elkészülnie. A kivitelező jelenleg 
pontosan tartja az ütemtervet így 
minden bizonnyal tartható lesz 
a határidő.

Fejlesztések Szegeden

Szeged önkormány zata a 
Belvárosi híd Szeged felőli ré-
szének megújításával pályázott, 
ami három – uniós támogatás-
sal és önkormányzati önrésszel 
megvalósult – projektből tevődik 
össze. 

Zöldebb és szebb lett a Bel-
városi híd Szeged felőli része, 
biztonságosabban közleked-
hetnek a kerékpárosok a Bel-

városi hídfőnél, megszépült a 
Móra Ferenc Múzeum és a Vár, 
új szökőkút vonzza a sétálókat 
a Móra-parkban. 

Az elmúlt három évben meg-
valósított három beruházás – a 
Zöld Város Belváros projekt, a 
Múzeum és a Vár felújítása, va-
lamint a Stefánia, a Belvárosi 
hídfő, a Híd utca és az Oskola 
utca átépítése – során teljesen 

új arculatot kapott a belváros 
folyó felőli része.

A fejlesztések három év alatt 
készültek el 4 milliárd forintból, 
amiből 2,2 milliárd uniós támo-
gatás, 1,8 milliárd forint pedig az 
önkormányzat saját forrása volt. 

Ezt a bátor városfejlesztő 
munkát ismerte el a Magyar 
Urbanisztikai Társaság a Hild 
János-díjjal. Az elismerést Szab-
óné Fehér Éva, Szeged főépítésze 
vette át, aki szerint a fejlesz-
tések a jövőben sem állnak le, 
most a tervezők figyelme a Ti-
sza felé fordul. A beton védfalat 
már korábban lebontották, így 
nyitva ki a teret. Ezt folytatnák 
tovább annak érdekében, hogy 
a folyó és a történelmi belváros 
között még közvetlenebb legyen 
a kapcsolat.

A települési Hild János-díjat a 
1968-ban adták át először. 1990-
ig évente, hat év szünetet követő-
en, 1996-tól kétévente ítélik oda 
az arra érdemes településnek. 
Szeged eg yszer már megkap-
ta ezt az elismerést, 1979-ben. 
Akkor az árvíz utáni újjáépítést 
ismertél el.

A Budapesti körút első szaka-
szát – a Csillag tértől a Víztorony 
térig – 2020-ban újították fel uni-
ós és önkormányzati forrásból. 

Az öt hétig tartó munka során 
tejesen megújult Szeged egyik 
legforgalmasabb közlekedési 

csomópontjának, a Csillag tér-
nek az útburkolata is, valamint 
kiszélesítették az utat a Lugas 
utcában és a Budapesti körúton, 
burkolatot cseréltek, buszsáv 
létesült, busz- és trolimegállókat 
újítottak fel. 

A Csillag tér felújítása, a Lugas 
utcai töltésátvezetés kiszélesíté-
se és a Budapesti körúti buszsáv 
kialakítása uniós és önkormány-
zati forrásból valósult meg. A be-
ruházásra több mint 350 millió 
forintot fordítottak.

Tavaly a második ütemben a 
Víztorony tértől az Űrhajós ut-
cáig tartó szakasz burkolatát 
újították fel, és ahol szükséges 
volt, a szegélyeket is. A bruttó 
25 millió forintos beruházást 
önkormányzati költségvetésből 
fedezték.  

Október végétől szintén ön-
kormányzati forrásból kezdődött 
el a harmadik, egyben utolsó 
szakasz több mint egy hónapig 
tartó felújítása, az Űrhajós utcá-
tól a József Attila sugárútig. Az 
utolsó szakasz munkálatainak 71 
millió forintos költségét szintén 
önkormányzati forrásból fedezi 
a város.

A kivitelező, a Colas Zrt. le-
marta a régi burkolatot, ahol 
szükséges volt, ott útalapot és 
szegélyeket is cserélt, végül 
pedig új aszfaltburkolatot ké-
szített.

Az elmúlt két évben 50 millió 
forintot költött az önkormányzat 
a szegedi közterületi térfigyelő-
kamera-rendszer programjára. 
Tavaly például 38 új kamerát 
szereltek fel a városban, ezek 
költségét kizárólag önkormány-
zati forrásból fedezték, ami az 
optikai kábelezéssel együtt 31 
millió forintba került. 

A program az idén is folyta-
tódott. A Szegeden a korábban 
meglévő 84 térfigyelő kamera az 
idén újabb 76 kamerával egészült 
ki, így mára 160 kamerán keresz-
tül felügyelik a rendet Szegeden. 

Ebben az évben ilyen célra 
25 millió forintot költött a város, 

amit saját forrásból finanszíro-
zott.

Az önkormányzat kezdettől 
fogva a rendőrséggel egyeztetve 
jelöli ki a telepítendő kamerák 
helyszíneit, és figyelembe veszik 
a városrészek képviselőinek és 
lakóinak véleményét és javas-
latait is.

Az idén a Csillag térre, Kiskun-
dorozsmára, Szőregre, a nagyál-
lomásra, a Vám térre, a Székely 
sorra, a Petőfitelepi óvodához 
és a Mars térre telepítettek ka-
merákat. Ez utóbbi helyszínre, a 
Mars térre összesen tizenötöt. Az 
önkormányzat emellett mobil ka-
merarendszerrel is rendelkezik.

Szeged több mint félszáz hely-
színéről futnak be a kamerák 
képei városi rendőrkapitányság-
ra, ahol folyamatosan figyelik 
azokat. 

A zárt rendszerben működő 
kamerarendszer felvételeit szigo-
rúan szabályozzák: a rendőrség 
erre kijelölt alkalmazottain kívül 
más nem láthatja azokat.

A kameráknak köszönhetően 
többször előfordult, hogy közleke-

dési balesethez tudtak riasztani 
akár másodpercekkel azok meg-
történte után. Ugyanez érvényes a 
bűncselekmények esetén is. 

Szeged már eddig is az egyik 
legbiztonságosabb magyar vá-
rosnak számított, mert a bűn-
cselekmények száma évek óta 
csökken. A városszerte telepített 
újabb térfigyelő kamerákkal pe-
dig még tovább növekedett az itt 
élők biztonságát.

SZEGED NEGYVENHÁROM ÉV UTÁN ISMÉT 
HILD-DÍJAT KAPOTT A BELVÁROS MEGÚJÍTÁSÁÉRT

HÁROM SZAKASZBAN ÚJULT MEG SZEGED 
EGYIK LEGFORGALMASABB KÖRÚTJA

EGYRE BIZTONSÁGOSABB SZEGED:  
MÁR 160 TÉRFIGYELŐ KAMERÁVAL ŐRZIK A VÁROST

Elismerések Közlekedés

Közbiztonság

Négy és fél milliárd forintból épül út a Vértótól az ELI 
lézeres kutatóközponthoz és ipari parkhoz. Szeged legna-
gyobb szabású útberuházása tavasszal kezdődött és egy 
évig tart. A beruházás több ezer szegedi életét teszi jobbá, 
könnyebbé és a gazdasági életre is kedvező hatással lesz.

Negyvenhárom év után ismét Hild-díjat kapott Szeged. 
Az elismerést a Magyar Urbanisztikai Társaság ítélte oda 
a városnak a belváros fenntartható, átgondolt és bátor 
megújításáért. Az elismerést októberben Pécsen adták át. 

A Budapesti körút Szeged egyik legforgalmasabb főútja: 
Tarjánt köti össze az Északi városrésszel, naponta több ezer 
autó halad el ezen az útvonalon, az elmúlt években ezért 
a burkolat megkopott. A város a teljes felújítás mellett 
döntött, három év alatt, három szakaszban, több száz 
millió forintot költött a beruházásra az önkormányzat.
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Eddig ilyen célra összesen 
3 milliárd 800 millió forintot 
költött Szeged. Ebből 3 milliárd 
volt az uniós forrás, a többit, 800 
millió forintot az önkormányzat 
tette hozzá saját erőként.

Az idén negyvenöt éves, 104 
férőhelyes Tarjáni óvodát 390 
millió forintból újították fel 
kívül-belül. Az 1977-ben panel-
technológiával készült épüle-
ten eddig még nem végeztek 
ilyen nagymértékű korszerű-
sítési munkát, amelynek során 
többek között új szigetelést és 

nyílászárókat kapott az épület. 
Felújították a lapostetőt, meg-
történt a tetőfödém hő- és vízszi-
getelése, az energetikai projekt 
részeként napelemes rendszert 
is telepítettek.

A Zöld város program része, 
hogy a felújításnak köszönhe-
tően 60 százalékkal csökken az 
intézmény energiafelhasználása. 

Hasonlóan átfogó energetikai 
korszerűsítésen esett át a Gáspár 
Zoltán utcai Gedói óvoda, ahol 
szintén egy energiagazdaságos 
épület létrehozása volt a cél.

A több mint neg y ven éves 
panelóvoda modernizálásra 
két uniós pályázatból összesen 
560 millió forintot fordított a 
szegedi önkormányzat. 

A teljes energetikai korszerű-
sítésnek köszönhetően ennek 
az intézménynek is jelentősen 
csökken a jövőben az energia-
felhasználása: az intézmény fű-
tés és villanyszámlája akár 60 
százalékkal is kisebb lehet majd.

Az energetikai korszerűsí-
tés mellett mindkét óvodában 
elvégezték az épületek aka-
dálymentesítését, új v il lám-
védelmi rendszert kaptak és 
energiatakarékos LED-világí-
tást építettek ki. Lecserélték 
a teljes fűtésrendszert, felújí-
tották a vizes blokkokat is. A 
gépészeti rendszerek mellett 
a víz- és szennyvízhálózatot is 
korszerűsítették, valamint új 
csapadékvíz-elvezetési rend-
szert alakítottak ki.

A Terület- és Településfejlesz-
tési Operatív Program kereté-
ben 2017 óta megújult az Építő 
utcai, a Tabán utcai, a Garam ut-
cai, a Tünde téri, a Kemes utcai, 
a Klebelsberg-telepi, a Cső utcai, 
a Jerney utcai, a Makkosházi, a 
Gyertyámos utcai, a Tarjáni és 
a Gedói óvoda is. 

A fejlesztés a Felsővárosi óvo-
da energetikai korszerűsítésé-
vel folytatódik majd.

Szegeden öt éve, 2017 óta zajlik az önkormányzat nagy-
szabású óvoda- és bölcsődefelújítási programja. Ősszel 
néhány hét különbséggel két tetőtől talpig megújult 
óvodába költözhettek vissza kis lakói. A Tarjáni óvoda 
a program tizenegyedik, a Gedói pedig tizenkettedik 
megújult intézménye. 

A jövőben önvezetők autók fej-
lesztésén is dolgozhatnak szege-
di informatikusok: negy ven új 
munkahelyet teremt a városban 
a Continental Autonomous Mo-
bility Hungary. A ThyssenKrupp 
multinacionális konglomerá-
tum Automotive üzletága pedig 
autóipari mérnök irodát ny it 
Szegeden, ezzel a város a legmo-
dernebb elektromechanikus kor-
mányrendszerek fejlesztésének 
egyik nemzetközi viszonylatban 
is kiemelkedő helyszínévé válik. A 
két cég magasan képzett IT-szak-
embereknek ad majd munkát a 
városban.

A Continental Autonomous 
Mobility Hungary eddigi csak 
Budapesten volt jelen, ahol két-
száz fős irodát működtet, elsőként 
Szegedre terjesztette ki műkö-
dését, ahol vezetéstámogató és 
automatizált járművezető megol-
dásokon dolgozó fejlesztőcsapatot 
hoz létre. A szegedi szakemberek 
többek között az önvezető autók 
fejlesztésében vesznek majd részt. 
A munkavállalók egyelőre táv-
munkában dolgoznak majd, de 
később Szeged belvárosában saját 
irodát szeretnének nyitni. Ennek 
érdekében a Continental többek 

között az oktatásra és a kutatásra 
kiterjedő stratégiai együttmű-
ködési megállapodást kötött a 
Szegedi Tudományegyetemmel.

Keszte Róbert, a Continental 
Magyarország országigazgatója 
szerint Szegedre a kiváló egyetemi 
képzés, az itt kialakult nagyon 
jelentős helyi szoftverfejlesztő 
közösség és a földrajzi elhelyez-
kedése kapcsán figyeltek fel: 

– A magasan kvalifikált szak-
embereket csak egy élhető város 
képes hosszú távon megtartani. 
Szeged ilyen a vonzó kulturális 
életével, számtalan programjával, 
sport és közösségi létesítményei-
vel, nyitott szellemiségével.

Szegeden egyébként a Conti-
nentalnak évtizedek óta jól mű-
ködő gumigyára is van, amely 
a csoport egyik kiemelkedően 
eredményes egysége.

– Szeged a tudásalapú gazda-
ságra épít, és az elmúlt néhány 
évtizedben a magyar informatikai 
ipar egyik központjává vált. Már 

háromezer fejlesztőnek bizto-
sítva munkát az IT-szektorban. 
Ebben az egyeteme mellett fontos 
szerepe van az önkormányzat-
nak is, mert egy olyan támogató 
környezetet tudunk biztosítani 

az informatikai iparnak, ami 
szerencsésen találkozik a cégek 
elvárásaival – hangsúlyozta Nagy 
Sándor alpolgármester.

Egyre több nemzetközi cég látja 
meg Szeged tudásiparában a be-
fektetési lehetőséget. Egy újabb 
világcég, a ThyssenKrupp Auto-
motive Technology Hungary Kft. 
október végén a Reök-palotában 
jelentette be, hogy elektrome-
chanikus kormányrendszerek 
fejlesztését végző mérnökirodát 
nyit Szegeden. 

A cég elektromos és elektroni-
kai fejlesztőközpontjában Buda-
pesten és Veszprémben jelenleg 
1200 mérnök dolgozik, hozzájuk 
csatlakoznak majd a szegedi 
egység munkatársai. A követke-
ző három évben a cég több száz 
mérnököt szeretne felvenni, egy 
részüket Szegedre. 

A német világcég huszonhárom 
éve van jelen Magyarországon, és 
csak 2015 óta 150 milliárd forintot 
fektetett be hazánkban, jelenleg 
2700 munkavállalót, közöttük 
1200 mérnököt foglalkoztat. 

A cég Szegeden egyelőre bérelt 
irodában kezdi meg tevékenysé-
gét és folyamatosan toborozza a 
szakképzett munkaerőt.

A Veresács utcai ivóvízhálózat 
már közel ötven éves volt, meg-
öregedett és nagyon rászolgált 
a felújításra. 

A Szegedi Vízmű megbízásá-
ból a HÉB Kft. három ütemben 
végezte el a 622 méteres ivóvíz 
vezeték rekonstrukcióját: először 

a Kolozsvári tértől a Hajnal utcáig, 
majd innen a Nemestakács utcáig, 
végül pedig az utolsó szakaszon a 
Kálvária térig cserélték ki a teljes 
gerincvezetéket a bekötésekkel 
együtt. A nagyszabású munká-
latok miatt egy időre részlegesen 
a Kálvária téri körforgalma is le 
kell zárni.

A munkálatok befejezése után 
mind a három szakasz teljesen új 
aszfaltburkolatot kapott.

A rekonstrukciót sem csőtörés, 
sem egyéb, éppen fennálló mű-
szaki probléma nem indokolta, 
ezt ugyanis az önkormányzat 
nem várta meg, hanem tervezett, 
előre ütemezett felújítást hajtot-
tak végre. 

A munkák befejezését követő-
en egyrészt javult az ivóvíz mi-
nősége, másrészt sokkal bizton-
ságosabb lett az itt élők ellátása.

Évek óta nagyszabású bölcsőde 
építési program zajlik a városban: 
2017 óta hat bölcsőde újult meg 
Szegeden 1 milliárd 380 millió 
forintból. Jövő őszig pedig egy 
százéves bölcsődeépületet cse-
rélnek le egy 21. századi korszerű, 
zöld épületre.

A Töltés utcai bölcsőde költözik 
majd abba az új épületben, amely-
nek alapkövét szeptemberben tet-
ték le a Bagoly utcában. 

A város által megvásárolt telken 
megvalósuló zöldmezős beruhá-
zás során olyan energiatakarékos 
ingatlan épül, amelyben már gáz-
bekötésre sem lesz szükség. 

Nagy Sándor városfejlesztési 
alpolgármester elmondta, a fűtést 
és a hűtést hőszivattyús technoló-
gia működteti majd, a tetőn pedig 
napelemek is lesznek. 

Az új, 21. századi követelmé-
nyeknek megfelelő bölcsődébe 
a Töltés utcában működő intéz-
ményből költöztetik majd be a 
gyerekeket. Az a százéves épület 
nem is ilyen célra épült, ráadá-
sul egy magasfeszültségű vezeték 
húzódik fölötte, ezért új helyet 
akartak találni az ott gondozott 
kicsiknek. 

A beruházás férőhelybővítést 
is jelent egyben, a jelenlegi 44 

helyett 64 kisgyermeket tudnak 
majd fogadni az új épületben.

A gyerekekről 20 dolgozó fog 
gondoskodni, 5 új álláshely is 
létesül. Az új bölcsőde integrált 
rendszerben sajátos nevelési igé-
nyű gyermekek elhelyezésre is 
szolgál majd.

A korábban beépítetlen telken 
készül majd el az 1544 négyzet-
méter területű bölcsődei főépület 
és a 46 négyzetméter alapterüle-
tű melléképület, ahol az udvari 
gyermekmosdók kapnak helyet 
és itt tárolják majd a kerti játé-
kokat is. 

Az épület akadálymentesített 
lesz. A fűtéshez és hűtéshez szük-
séges energiát hat levegő-víz hő-
szivattyú biztosítja. Az épületben 
padló- és mennyezetfűtést építe-
nek ki, és mennyezethűtés lesz, 
szerkezettemperálás formájában. 
Gázbekötés nem készül, a konyhai 
berendezések mind elektromos 
működtetésűek lesznek. 

A tetőre napelemes rendszert 
telepítenek. A belső világítást LED-
fényforrások biztosítják, illetve 
kiépítik az informatikai, kamera- 
és behatolásjelző-rendszert. 

A beruházás során a több mint 
kétezer négyzetméteres zöldte-
rületeket is helyreállítják, illetve 
parkolót és járdát is építenek. Az 
építkezés nagyjából egy évet vesz 
igénybe. 

EGYMÁS UTÁN ÚJULNAK MEG SZEGED ÓVODÁI: 
IDÉN ŐSSZEL A TARJÁNI ÉS GEDÓI KERÜLT SORRA

VILÁGCÉGEK SZEGEDEN: A CONTINENTAL 
FEJLESZTŐCSAPATOT, A THYSSENKRUPP 
MÉRNÖKIRODÁT HOZ LÉTRE SZEGEDEN

VÍZVEZETÉKET CSERÉLTEK ÉS ÚJRA ASZFALTOZTÁK 
AZ UTAT A VERESÁCS UTCÁBAN

ÚJSZEGEDEN ÉPÜL SZEGED ELSŐ 
TELJESEN ZÖLD BÖLCSŐDÉJE

Oktatás Fejlesztések Szegeden

Fejlesztések Szegeden

Oktatás

Jövő őszre készül el az az ezerötszáz négyzetméteres, 
gazdaságosan fenntartható bölcsődeépület a Bagoly 
utcában, ahol hőszivattyúval fűtik és hűtik az épületet, 
napelemek termelik majd az áramot. A beruházásra Szeged 
önkormányzata 800 millió forint európai uniós támogatást 
nyert, amelyet további 285 millió forint önerővel egészít ki. 

Móraváros két régi gondja oldódott meg idén egyszerre: 
a Veresács utcában teljes hosszában kicserélték az el-
öregedett vízvezetéket, majd több mint hatszáz méteren 
teljes egészében újraaszfaltozták az utcát. A beruházásra 
a szegedi önkormányzat háromszáz millió forintot költött.
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– Az elmúlt két év legnagyobb 
eredménye, és erre büszke is 
vagyok, hogy a különböző vál-
ság és veszélyhelyzetek alatt a 
településünk sem pénzügyileg, 
sem morálisan nem omlott össze 

– mondta Algyő polgármestere. 
Molnár Áron szerint az el-

múlt két és fél év eseményeinek 

legnagyobb vesztesei azok az 
önkormányzatok, amelyek sa-
ját bevételeikre támaszkodva 
korábban jobban prosperáltak, 
nem függtek annyira a minden-
kori kormánytól és államigaz-
gatástól. 

– Mi is ilyenek voltunk, ezért a 
megpróbáltatásokat, az elvoná-

sokat kicsit nehezebben tudtuk 
kezelni, mint azok a települések, 
amelyek elsősorban a központi 
költségvetéstől függenek. 

Algyő polgármestere hozzá 
tette, pedig bőven érték őket is 
támadások, amikor kormány 
rendeletekkel egyik pillanatról 
a másikra alapvetően forgatta fel 
nemcsak az emberek, hanem az 
önkormányaztok életét is. Ha tal-
pon akartak maradni, pillanatok 

alatt kellett reagálni a folyamatos 
és gyors változásokra.

– Nagy eredmény, hogy ezeket 
az éveket sikerült túlélni, és nem 
omlottunk össze. Ez is az önkor-
mányzatiság erejét mutatja.

Algyő polgármesere elmondta, 
fejlesztéseiket az elmúlt évek-
ben úgy határozták meg, hogy 
a költségvetés tervezése előtt 
igyekeztek egy prioritási sor-
rendet felállítani: húztak egy 
piros vonalat, a legfontosabb 
fejlesztések kerülnek felülre és 
a halaszhatók alá, azok csak az év 
közbeni bevételink függvényében 
valósulhattak a meg.

– Ez kiváló mankónak bizonyult, 
mert amikor a költségvetésről kel-
lett döntenünk, már megtárgyalt 
és elfogadott koncepció mentén 
tudunk haladni.

Az elmúlt két évben a piros 
csík fölött csak a bölcsődeépítés 
szerepelt. Erre 750 millió forin-
tot nyertek pályázaton, de 150 
milliós önerőt is biztosítaniuk 
kellett hozzá, hog y elkészül-
hessen. 

– Nagyon büszke vagyok arra, 
hogy ez a fejlesztés az én nevem-
hez kötődik – mondta Molnár 
Áron. 

A polgármester szerint míg 
korábban akár hat-hétszáz mil-
liós összeg is rendelkezésünkre 
állt a fejlesztésekhez, most jó, ha 
hatvan-nyolcvan millió. Márpe-
dig kevesebb pénzből, kevesebb 
fejlesztést lehet megvalósítani.

– Emiatt szinte teljesen pályá-
zatfüggők lettünk. 

A bölcsőde mellett a legna-
gyobb és legfontosabb fejlesz-
tések a Tisza-parthoz kötődtek, 
ehhez több sikeres pályázatot is 
benyújtottak. 

A település önkormányzata 
évek óta kiemelt feladatának te-
kinti a vízi élet fejlesztését. Ennek 
a programnak a keretében újult 
meg a kikötő, alakították ki és fej-
lesztik folyamatosan a Tiszavirág 
Szabadstrandot, újították meg a 
strandot és a kikötőt összekötő 
tanösvényt, és emelik évről-évre 
magasabb szintre a Szent Anna 
kikötő szolgáltatásait. 

– Az elmúlt években a folyóparti 
szolgáltatások fejlesztésére pá-
lyázati támogatásokkal együtt 
több mint 300 millió forintot 
költöttünk, tavaly pedig újabb 
15 millió forintos pályázati tá-
mogatás segítségével átadtuk a 
Szent Anna teraszt a kikötőben.

Az algyői önkormányzat és 
a szegedi jégkorongklub kö-
zösen építette meg a Borbála 
fürdő mögötti területen azt 
jégpályát, ami egyedülálló a 
dél-alföldi térségben és akár 
mind a négy évszakban is mű-
ködhet. A beruházáshoz 240 
millió forintos TAO-támogatás 
mellé 100 milliós önerőt bizto-
sított az önkormányzat, ehhez 
később egy öltőkomplexum is 
csatlakozott.

Algyő másik nagyberuházása, 
a Borbála fürdőben készülő 33 
méteres hideg vizes medence. Az 
úszásoktatást is segítő fejlesztést 
600 milliós TAO-támogatásból és 
280 millió forintos saját erőből 
valósítják meg.

– Az utak, a járdák mindig 
adnak munkát és költséget egy 
településen. Az elmúlt években 
sikerült a legforgalmasabb út-
jainkat saját erőből rendbe tenni, 
de a főutcánk – a Vásárhelyi és 
Kastélykert utca – állami főút, 
évek óta próbálunk lobbizni azért, 
hogy felújítsák. Eddig nem sike-
rült ezt elérnünk. Lesz tehát még 
tennivaló bőven a ciklus második 
felében is – mondta végül Molnár 
Áron.

– Amit azonban mindenképpen 
kiemelnék, az az úthálózat-fej-
lesztési programunk elindítása 
és a sportélettel kapcsolatos na-
gyobb beruházások megvalósítá-
sa. 2019-ben azzal a célkitűzéssel 
kezdtük meg a ciklust, hogy a 
településen lévő korszerűtlen és 
poros útszakaszokat minél ha-
marabb pormentesítsük. Ennek 
eredményeképp, több lépésben 
mintegy 6 kilométeren végeztünk 
útfelújítást ebben az időszakban, 
és további 1,7 kilométeren jelenleg 
is folynak a munkálatok. Ezek 
nemcsak a belterületen, hanem 
a település kulcsfontosságú kül-
területi útszakaszain valósultak 
meg – mondta Sziráki Krisztán 
polgármester.

Az úthálózat-fejlesztés mellett 
egyfelől élhetőségi szempontok 
szólnak a pormentesítés miatt, 
másfelől a közlekedés és az áru-
forgalom miatt is fontos infrast-
ruktúra-fejlesztésnek tekinthető. 

– Mindeközben némileg újra-
gondoltuk településünk központ-
ját egy sportpark kialakításával. 
A sportcsarnokunk mögötti terü-

leten a tavalyi évben egy külön-
leges kerékpáros pumpapályát 
építettünk, amely a térségben 
mindenképpen egyedülálló, és 
ahol a helyi fiatalok, sőt környék-
beli kerékpárosok előszeretettel 
sportolnak, kikapcsolódnak. 

Mára a Domaszék üde színfolt-
ja lett a kerékpáros pálya. Az idei 
év első felében pedig ugyanitt 
átadhatták a Nemzeti Sportköz-
pontok támogatásával megépült 
judo csarnokot is, amit a település 
szép eredményeket elérő dzsúdó-
sai már nagyon megérdemeltek.

– Legalább ilyen fontos fel-
adatnak tekintjük közösségünk 
építését, és ebben szerencsére 
számos tettrekész civil szervezet 
és lelkes lakosok is segítségünkre 
vannak. Igyekszünk rendezvé-
nyeinket úgy megszervezni, olyan 
programokkal megtölteni, hogy 
mindenki jól érezze magát, meg-
találja a kedvére való társaságot, 
elfoglaltságot, legyen szó a Falu-
napokról, Szüretinapról, vagy az 
adventi hétvégékről. 

Fontosnak tartják, hog y a 
domaszékiek ismerjék a helyi 

értékeket, tradíciókat és tudjanak 
velük azonosulni, hiszen ezek egy 
település, egy közösség közös 
kincsei, amelyeket ápolni kell. 

– Ebből a célból az idei évben 
jubileumi emlékévet hirdettünk 
a település alapításának hetve-
nedik évfordulója alkalmából, 
amelynek során folyamatosan 
és változatos formában elevení-
tettük fel történeti és kulturális 
értékeinket, amelyhez – nagy örö-
münkre – egy-egy civil szervezet 
vagy esemény is társult kreatív és 
ismeretterjesztő programokkal. 

És mind közül talán a legfon-
tosabb a közösséggel való kap-
csolattartás és az egymásra való 
odafigyelés. Különösen aktuális 
ez most, karácsonyhoz közeledve, 
amikor többen összefognak, hogy 
adományokat gyűjtsenek a helyi 
rászorulóknak és a domaszékiek 
mindig nagylelkűen segítenek és 
természetesen a településvezetés 
részéről mi is az adományozók 
segítségére vagyunk, hogy mi-
nél több felajánlás juthasson el 
a megfelelő helyre – összegezte 
Sziráki Krisztán.

Két évvel ezelőtt egy híradó-
ban figyeltek fel arra, hogy milyen 
gondokkal küzd a Dél-Alföldi Új-
szülött Életmentő Alapítvány és 
azonnal cselekedtek is a Ferenc-
szállási Nyugdíjas Egyesület tag-
jai. Süteményvásárt szerveztek, a 
település apraja-nagyja azonnal 
megmozdult a felhívásra.

– Még a mentőautót is elhozták 
bemutatni ide Ferencszállásra – 
mondta a klub elnöke, Galamb 
Sándorné.

Már az első alkalommal 32-
en sütöttek hatvan-hetven tepsi 
süteményt, végül 250 ezer forint 
gyűlt össze. A helyi önkormány-
zat pedig azzal segített, hogy té-
rítésmentesen biztosította a hely-
színt, a Faluházat. A jótékonysági 

akciót a település országgyűlési 
képviselője, Szabó Sándor is min-
den évben támogatja.

Egyre kevésbé kell bíztatni 
az itt élő nyugdíjasokat, sőt a 
szomszédos településekről is 
eljönnek a jótékonykodni: tavaly 
a bohócdoktoroknak sikerült 
összegyűjteni 320 ezer forintot, 
az idén pedig hasonlóan sike-
res akciónak bizonyult, amikor 
egyszerre két szervezetnek – a 
Gyermekláncfű Anyaotthonnak 
és a bohócdoktoroknak – is gyűj-
töttek támogatást.

Egy-egy ilyen jótékonysági 
akció száz-százhúsz embert is 
megmozgat a településen, a vá-
sárlással segíteni akarók száma 
pedig még ennél is jóval több.

A FEJLESZTÉSEK MELLETT ALGYŐ LEGNAGYOBB SIKERE, 
HOGY TALPON TUDTAK MARADNI AZ ELMÚLT ÉVEKBEN

ÚTÉPÍTÉSSEL, TERMELŐI KISPIACCAL ÉS SOK 
KÖZÖSSÉGI RENDEZVÉNNYEL KÖSZÖNTÖTTE 
HETVENEDIK SZÜLETÉSNAPJÁT DOMASZÉK

Kitekintő

Kitekintő

Nagy próbatétel volt az elmúlt néhány év, hogy gazdasági-
lag hogyan képes túlélni egy olyan típusú település, mint 
Algyő, ahol a büdzsé nagyját a saját bevételek jelentik.

Süteményvásárral segítenek évek óta a rászoruló kari-
tatív szervezeteknek a ferencszállási nyugdíjasok a helyi 
Faluházban. 

Az elmúlt három évben több fontos fejlesztés is történt 
az idén hetvenedik születésnapját ünneplő Domaszéken. 
A település többek között egy helyi termelői piaccal 
gazdagodott, amit a tervek szerint hamarosan további 
fejlesztés követhet, valamint megtörtént a sportcsarnok 
régóta esedékes felújítása is. 

FERENCSZÁLLÁSON 
HAGYOMÁNY LETT A 
JÓTÉKONYKODÁS

Kitekintő
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Az elmúlt években többek között 
a településen élők összefogásával 
sikerült felépíteni a Tiszaszigethez 
tartozó apró településen, Térváron 
egy kápolnát, bővítették a telepü-
lés mini bölcsődéjét, kerékpáruta-
kat újítottak fel és tanyagondnoki 
buszt is vásároltak.  A sor az idén 
is folytatódik: az utóbbi évtizedek 
legjelentősebb oktatási infrastruk-
turális fejlesztése kezdődött meg 
néhány hete Tiszaszigeten.

A Szent Antal Katolikus Álta-
lános Iskola fenntartója a Szeged- 
Csanádi Egyházmegye sikeresen 
pályázott új sportcsarnok és a 
hozzá kapcsolódó sportudvar 
építésére. A fejlesztés az Eu-
rópai Unió és a Magyar Állam 
pályázati támogatásából és az 
egyházmegye által biztosított 
önerőből valósulhat meg.

– Tiszasziget önkormányza-
tára is hárul azonban feladat, a 

közművek fejlesztése kapcsán 
községünknek anyagi áldoza-
tot is kell majd vállalni, amely a 
mai kritikus időkben óriási ki-
hívás – mondta Ferenczi Ferenc 
polgármester.

Az idei esztendőben egy bel-
ügyminisztériumi pályázatnak 
és az önkormányzat hozzájáru-
lásnak köszönhetően folytató-
dott Tiszaszigeten a járdaépítési 
program, a támogatási szerződés-
nek megfelelően újították fel az 
előzetesen tervezett szakaszokat. 

– A pályázat benyújtásakor arra 
törekedtünk, hogy a 2020-ban 
felmért lakossági igények szerinti 
építés folytatódjon, de szerettük 
volna, ha községünk főterén ta-
lálható gyalogos közlekedési út-
vonalak is megújulnak. A nyár 
folyamán megkezdett kivitelezés 
a végéhez ért, megtörtént a mű-
szaki átadás-átvétel, amely nem 

állapított meg hiányosságot. A 
beruházás kilenc utcát érintett, 
valamint a Szent Antal tér járdái 
is díszburkolatot kaptak. 

Idén elkezdődött a csapadék-
víz elvezető IV. ütemének kivi-
telezése is.

– Tavaly sikeresen pályázott ön-
kormányzatunk a csapadékvíz 
elvezető árkok korszerűsítése a 
Béke utca legmélyebben fekvő 
szakaszán, a Dózsa, az Aradi, a 
Május 1., és a Kolozsvári utcák 
g yűjtőcsatornáin. A tervezés, 
engedélyeztetés, közbeszerzés 
folyamatai lezárultak, és már a 
kivitelezési szerződést aláírtuk a 
Dél-Konstruktív Kft.-vel – mondta 
el Ferenczi Ferenc. 

A polgármester tudatta azt 
is, a vízrendezés 1232 méteres 
szakaszt fog érinteni, amelynek 
során egyrészt földmeder kotrás-
ra, valamint burkolt mederelemek 
beépítésére kerül sor, kapcsolódó 
támfalak építésével és csapadék-
víz szikkasztó kialakításával. 

A városvezetés az elmúlt idő-
szak során olyan pályázatok 
előkészítését és kidolgozását 
támogatta, amelyek - illeszkedve 
Sándorfalva gazdasági program-
jának településfejlesztési cél-
kitűzéseihez - a város életéből 
hiányzó funkciók betöltését, 
a meglévő szolgáltatások mi-
nőségi fejlesztését szolgálják, 
valamint önkormányzati saját 
bevétel növelését is eredmé-
nyezhették.

A település életét meghatározó 
és legnagyobb összegű fejlesz-
tések: 
•  „Sándorfalva–Dóc–Ópusztaszer 

településeket és Szegedet össze-
kötő kerékpárút megvalósítása” 
című bruttó 1039 millió forint 
összértékű projekt, amelyből 
Sándorfalvára jutó összköltség: 
bruttó 625 millió forint.

•  „Sándorfalvi piactér fejlesztése, 
bővítése” című, nettó 388 millió 
forint  összértékű projekt.

•  „Sándorfalvi piactér fejlesztése, 
bővítése II. ütem” című, nettó 
100 MFt összértékű projekt.

•  „Sándorfalva Bikakaszáló te-
rületén alapinfrastrukturális 
feltételek kialakítása gazdaság- 
és vállalkozásfejlesztési célból” 
című, nettó 230 millió forint 
összértékű projekt.

•  Szolgáltató és üzemcsarnok 
épület kialakítása Sándorfalván” 
című, nettó 100 millió forint ösz-
szértékű projekt.

•  A sándorfalvi Nádastó Szabad-
időpark komplex turisztikai 
fejlesztése” című, nettó 270,5 
millió forint összértékű projekt.

•  Nádastó Szabadidőpark II. üte-
mű fejlesztése” című, nettó 149,5 
millió forint összértékű projekt.

•  Zöld város kialakítása Sándor-
falván” című, bruttó 109 millió 
forint összértékű projekt.
Ezeken kívül rendkívül örül-

hetnek annak, hogy külterületi 
és belterületi útjaik közül, két 
pályázatnak köszönhetően ösz-
szesen több mint 4 kilométernyi 
utat aszfaltozhattak le, valamint 
az is siker, hogy a közbiztonságot 
javító fejlesztések is megvaló-
sulnak, ug yanis településen 
modern kamerarendszert is 
telepítenek.

A következő időszak nag y 
beruházása lesz a Szatymazt 
és Sándorfalvát összekötő ke-
rékpárút építése, a Sándorfalva 
Alkotmány körúti kerékpárút 
felújítása, új művelődési központ 
kialakítása. Tervezik, hogy to-
vábbi utcák is kapjanak aszfalt 
burkolatót, és tovább fejlesztik 
a helyi turizmust. Az utolsó tes-
tületi ülésen döntött a képviselő-
testület arról, hogy Sándorfalván 
is valósítsák meg a geotermikus 
kaszkádrendszert.

– Polgármester úr, a többi ma-
gyar településhez hasonlóan ne-
héz időszakon van túl Dóc, de bi-
zonyára voltak olyan események 
ezekben az években, amelyekre 
büszke lehet, mint a település 
vezetője.

– A ciklus felénél talán arra va-
gyok a legbüszkébb, hogy Dóc 
települését sikerült stabilizálni, 
a költségvetést megszilárdítani, 
biztosítani a folyamatos, zavar-
talan feladatellátást.

– 2019-es év végén korántsem 
ideális gazdasági helyzetben 
vette át ön és az új képviselő-
testület a települést, a kassza 
közel üres volt, illetve jelentős 
hátralékkal rendelkezett a kö-
zös önkormányzati hivatal fel-
adatainak finanszírozása okán 
Sándorfalva felé.

– Az elmúlt 3 esztendő alatt 
kiadásainkat csökkentve, mű-
ködésünket optimalizálva elértük, 
hogy jelen pillanatban stabilan 

működő, tartozással nem rendel-
kező településként éli minden-
napjait Dóc. Egy kicsit tartalékol-
ni is tudtunk, amire a jelenlegi 
gazdasági helyzetben nagyon 
nagy szükségünk is lesz. Mind-
emellett sikerült fejleszteni is a 
települést: felújítottuk az orvosi 
rendelőt, a ravatalozót, jelenleg 
is zajlik a polgármesteri hivatal 
rekonstrukciója, vásároltunk 
munkagépeket az útkarbantar-
táshoz. Emellett egy csodakertet 
is létre hoztunk.

– Gondolom, a helyi vállalko-
zásokkal karöltve próbálnak 
úrrá lenni a nehéz gazdasági 
helyzeten.

– Sikerült a helyi vállalkozókkal 
is nagyon jó kapcsolatot kialakí-
tani, tőlük érkező adományokból 
készítettünk járdát, építettünk és 
helyeztünk ki új buszmegállókat. 
Segítik a települést, legyen szó 
esőzés utáni szivattyúzásról, vagy 
a földutak karbantartásáról.

– Bizonyára a civil szervezetek 
is fontos szövetségesei az önkor-
mányzatnak.

– Nagyon nagy eredménynek 
tartom, hogy sikerült megalakíta-
nunk a Dóci Polgárőr Egyesületet, 
amelyre nagyon büszke vagyok. 
Az egyesület nagyon jól műkö-
dik, polgárőreink biztosítanak 
rendezvényeket (nemcsak Dóc 
településen), járnak a határra, 
jelentős időt töltenek szolgálat-
ban. Bővült civil szervezetünk, a 
Dóc Községért Egyesület, amely 
a meglévő labdarúgó tagozat 
mellett már ellát horgászegye-
sületi feladatokat is. Nemrégiben 
alakult lovas tagozat, illetve a 
falu időseit összefogó szervezet 
is beolvadt. Összességében úgy 
gondolom, hogy a nehézségek 
(kezdeti gazdasági problémák, 
járvány) ellenére a település 
eredményes időszakot tudhat 
maga mögött. Főleg ezekre az 
eredményekre építve lehetünk 
bizakodóak azzal kapcsolatban, 
hogy a jelenlegi gazdaságilag 
nehéz időszakot is sikerrel túl 
fogjuk élni.

TISZASZIGETEN MEGKEZDŐDÖTT 
A SPORTCSARNOK ÉPÍTÉSE ÉS 
FOLYTATÓDIK A JÁRDAPROGRAM

A JÖVŐT ÉPÍTIK SÁNDORFALVÁN

Kitekintő

Kitekintő

Nehéz helyzetben vette át a Nehéz helyzetben vette át a 
települést az előző polgár-települést az előző polgár-
mestertől, de a kampányban mestertől, de a kampányban 
fellendülést ígért a helyieknek. fellendülést ígért a helyieknek. 
Hogy látja, mennyire lesznek Hogy látja, mennyire lesznek 
megvalósíthatók ezek a ter-megvalósíthatók ezek a ter-
vek?vek?
Idén év végére befejeződik az 

irányító hatóságokkal és az ál-
lamkincstárral a közös munkánk, 
amelynek keretében az utóbbi 
évek beruházásainak átvilágí-
tását végzik el, illetve az elindult 
fejlesztések megvalósíthatóságát 
elemzik. Az örökölt fenntartási 
kötelezettségek, beruházások 
így átláthatóvá fognak válni. Azt 
gondolom, a múltról elég ennyit 
beszélnünk, inkább koncentrál-
junk a jövő feladataira.

Rendben. Bizonyára megha-Rendben. Bizonyára megha-
tározza a tervezést a nyár óta tározza a tervezést a nyár óta 
egyre riasztóbb méreteket öltő egyre riasztóbb méreteket öltő 
energiaválság.energiaválság.

Így van, az utóbbi hónapok 
legfontosabb kihívása energia-
válságra való felkészülés volt. 
Sehol nem engedélyeztük eddig 
a gázfűtés elindítását, és ahol 
csak lehet, napelemek segítségé-
vel biztosítjuk a szükséges ener-
giát. Ahol erre nincs lehetőség, 
ott vegyes tüzelésű kazánokat 
használunk. Az energiahatékony-
ság minden területen prioritás. 
A szolgáltatókkal folyamatosak 
a tárgyalások, igyekszünk mi-
nél előnyösebb megállapodásra 
jutni velük. Amíg csak lehet, nem 
indítják el a gázfűtést.

Azért működtetni kell a közvi-Azért működtetni kell a közvi-
lágítást, illetve az intézmények lágítást, illetve az intézmények 
energiaellátását.energiaellátását.
A belterületen, a külterüle-

ten és az intézményekben is 
igyekszünk érvényesíteni az 
energiahatékonyságot, hog y 
működni tudjon a község, és a 

szolgáltatások se álljanak le egy 
percre sem. 

Vannak rászorulók a telepü-Vannak rászorulók a telepü-
lésen.lésen.
A szociális tűzifaosztás is zajlik 

karácsonyig. Teljesen ingyenesen 
szállítjuk ki a fát a rászorulóknak. 
Ez nagy segítség mindannyiuknak. 

Fejlesztésekre mennyi pénz Fejlesztésekre mennyi pénz 
és energia marad?és energia marad?
Továbbra sem adtam fel az a 

tervemet, hogy a ciklus végére 
jogilag előkészítsük egy új iskola 
indítását, ugyanis 300 iskolásko-
rú gyermek él a településen. Ha 
módunkban áll, az intézményt 
el is indítjuk még a következő 
önkormányzati választás előtt. 
Beadtunk egy pályázatot az ösz-
szevont egészségügyi intézményi 
fejlesztésekre, mert nagyon fon-
tos a háziorvosi-, a csecsemő- és 
gyermekellátás.  Ha nem nyer 
most a pályázat, újra beadjuk, 
mert nagyon fontos az egész-
ségügyi ellátás. Ez vonzza ide a 
fiatalokat, és az idősek számára 
egy biztonságot ad.

A sikeres pályázatok nyomán jelentősen fejlődhetett az 
elmúlt két-három évben is az ezernyolcszáz lelket szám-
láló hármas határ közelében lévő település, Tiszasziget. 

Idén nyáron időközi választáson kapta meg a bizalmat 
Újszentiván új polgármestere, Bodó Imre. Arról kérdeztük 
a település vezetőjét, milyen terveket szeretne megvaló-
sítani a mandátuma végéig.

A kezdeti gazdasági nehézségek, majd a koronavírus-járvány 
igen nehézzé tették Dóc község utóbbi két és fél évét. Turda 
Gábor polgármester szerint azonban a rossz körülmények 
ellenére sikerült jelentős eredményeket elérni.

Sándorfalva folyamatosan fejlődik. Minden évben nyer 
pályázatokat és valósulnak meg régebben elnyert pá-
lyázatokon belüli vállalások. Többek között ezeknek 
köszönhetően vannak új útjai, új bölcsődéje és megújult 
piacterük is.

ISKOLÁT SZERETNE 
INDÍTANI ÚJSZENTIVÁN

ELŐNYT KOVÁCSOLTAK A 
NEHÉZSÉGEKBŐL DÓCON

Kitekintő

Kitekintő

Az új épület elkészülte után 
a táncosok mellett számos más 
művészeti csoport otthonául is 
szolgál majd. Ezen kívül a pin-
cében fogják tárolni az elmúlt 
évtizedekben összegyűjtött, több 
tízmillió forint értékű viseleteket. 

A házban helyet kap két, száz 
négyzetméteres, tükörfalas pró-

baterem a földszinten és a tetőtér-
ben, valamint előteret, szociális 
blokkot és büfét is kialakítanak 
majd benne. Az épület teljesen 

„zöld”, azaz nulla energiaigényű 
lesz.

Az új közösségi épület a Fa-
luházzal és az idősek napközi 
otthonával egységet alkotva egy 
belső parkot is kap. 

A projekt fizikai befejezésének 
tervezett dátuma 2024. július 1.

A pályázaton nyert összeg fenn-
maradó részéből, ötvenmillió fo-
rintból a település központjában 
lévő Deszki Sportcentrumot újít-
ják meg, valamint a belterületen 
átvezető kerékpárút mentén négy 
fedett kerékpártárolót alakíta-
nak ki.

A DESZKI TÁNC HÁZA KÖZEL FÉLMILLIÁRD 
FORINTBÓL ÉPÜL MEG ÉS TELJESEN „ZÖLD” LESZ

Kitekintő

 Folytatás az 1. oldalról
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JÖVŐRE VISSZATÉR A SZABADTÉRI JÁTÉKOKRA AZ ELISABETH, 
ÚJSZEGEDRE PEDIG ELJÖN A GRAMMY-DÍJAS AL DI MEOLA

SORRA ÚJULNAK MEG A 
SZEGEDI VÁROSRÉSZEK 
FIÓKKÖNYVTÁRAI

Kultúra

Kultúra

A Holdvilágos éjszakán című 
operett-operagála nyitja jövőre a 
Dóm téren a Szegedi Szabadtéri 
Játékokat. Július 7-én az operairo-
dalom legszebb áriáit, közönség 
kedvenc operettslágereit nemzet-
közileg elismert énekművészek 
tolmácsolják majd.

Huszonhét év után visszatér 
a Dóm színpadára az Erzsé-
bet császárné életét bemutató 
Elisabeth. Michael Kunze és 
Lévay Sylvester musicaljének 
ősbemutatója is a Dóm téren 
volt 1996-ban. A darabot a kecs-
keméti Katona József Színház 
vendégelőadásában Szente Vajk 
rendezi.

Július 21-én csendül fel a 2003 
óta elmaradhatatlan Szegedi 
Szimfonikus Zenekar Ajándék-
koncertje. Július utolsó hétvégéjén 
három estére visszatér az előző 
évad sikermusicalje, a Chicago, 
amelyet ismét Béres Attila rendez. 

A jövő évi Dóm téri programokat 
Geszti Péter, Monori András és 
Tasnádi István worldmusicalje, az 
Ezeregy éjszaka zárja. A vadonatúj 
produkciót augusztus 11-i ősbemu-
tatóját követően még négy estén 
láthatja majd a közönség.

Az Ezeregyéjszaka sokak szá-
mára ismerős egzotikus meséi, 
slágervárományos zenéi, izgalmas 
látványvilága és neves sztárfellé-

pői gondosodnak majd arról, hogy 
a musical szórakoztató kuriózum 
legyen Magyarország legnagyobb 
szabadtéri színpadán.

Az Újszegedi Szabadtéri Szín-
pad koncertsorozata az előző év 
kiemelkedő sikere után vissza-
tér 2023-ban is, ezúttal hét zenés 
esttel. 

Elsőként a Kossuth- és Liszt-
díjas énekes-zeneszerző, Zorán 
kiváló zenésztársaival érkezik az 
újszegedi kisszínpadra, őt követi 
az ugyancsak Kossuth-díjas Dem-
jén Ferenc, aki Ezzel még tartozom 
című estjén hozza el a liget fái alá, 
majd jön az Omega emlékkoncert, 
ahol felidézik a legendás együttes 
egyedülálló zenei világát. 

A klasszikus operettek és a ci-
gányzene kedvelői számára Dolhai 
Attila, Oszvald Marika, Fischl Mó-
nika és a 100 Tagú Cigányzenekar 

szólistáinak közös estje garantál 
majd kellemes kikapcsolódást a 
Budapest Folk Dance táncosainak 
közreműködésével.

Napjaink könnyűzenéjének 
népszerű és elismert képviselői 
is ellátogatnak idén a Szabadtéri 
Játékokra: koncertet ad az egye-
dülálló, népzenei gyökerekkel bíró 
Palya Bea, majd a Kispál és a Lova-
si összetéveszthetetlen hangulatú 
zenéje szórakoztatja az újszegedi 
közönséget.

A hazai zenei paletta kiválósá-
gai mellett egy világhírű fellépő 
is eljön jövőre Újszegedre. Július 
26-án, az újszegedi koncertso-
rozat zárásaként a világ legjobb 
gitárosának tartott, Grammy-dí-
jas Al Di Meola utánozhatatlan 
gitártechnikájával és sokszínű 
zenei világával kápráztatja majd 
el nézőket.

Meghirdette Dóm téri 2023-as nyári programját és új-
szegedi koncertműsorát a Szegedi Szabadtéri Játékok. A 
nagyszínpad öt zenés előadása között saját bemutató és 
továbbjátszás, valamint Ajándékkoncert is szerepel, hét 
estén pedig visszatérnek a népszerű újszegedi koncertek is. 

Szeged közgyűlése az idei évre 
93 és fél millió forintot biztosított 
a költségvetésben farekonstruk-
cióra.

A közgyűlés városüzemeltetési, 
fejlesztési és környezetvédelmi 
bizottsága októberben döntött 
arról, hogy ebből a keretből a 
Szegedi Környezetgazdálkodási 

Nonprofit Kft. 304 jó „várostűrő 
képességű” faiskolai díszfát tele-
pítsen Szeged 147 pontján. 

A faültetésre előzőleg meghívá-
sos pályázatot írtak ki, amelyre 
négy ajánlattevő közül a Szegedi 
Környezetgazdálkodási Nonprofit 
Kft. adta a legjobb ajánlatot: ösz-
szesen 14 millió 722 ezer forintot.

A programban volt olyan terü-
let, ahol csak egy-két fát pótoltak, 
de több helyen kisebb ligeteket 
is kialakítottak. 

A szegedi könyezetgazdák a 
mínuszok megjelenéséig mind 
a 304 facsemetét elültették az 
önkormányzat által támogatott 
farekonstrukció keretében. Tar-
jánban 84, a társaság dorozsmai 
részlegének területén 71, a rókusi 
városrészben 54 és a belvárosi 
részleghez tartozó területeken 
95 fát telepítettek. 

A legtöbb kiültetett fa keskeny-
levelű kőris és ezüst hárs volt, a 
korlátozott növekedésű fafajtából 
pedig virágos kőris telepítettek 
főként légvezeték alá, illetve szűk 
utcákba oszlopos korai juhart 
ültettek. 

Korábban megkezdődött an-
nak a hetven fának a kiültetése 
is, amelyet az önkormányzat egy 
pályázaton nyert meg a MOL-Új 
Európa Alapítványa által meg-
hirdetett VárosFa Programban, 
és ennek eredményeként hetven 

facsemetét – magas kőrist, hegyi 
juhart, nagylevelű hársat, platánt, 
amerikai hársat – telepíthettek 
városszerte, Tarjánba 25, Rókusra 
45 darabot ültettek el a társaság 
szakemberei.

A pályázat részeként az önkor-
mányzat vállalta, hogy erdőpeda-
gógiai foglalkozásokat tartanak 
Szegeden helybeli óvodásoknak, 
így segítve elő, hogy korán kiala-
kuljon a gyerekekben a környe-
zettudatos magatartás. 

November végén befejeződött 
a Lengyel utcai zöldterületi re-
konstrukció is, ahová az illegá-
lisan leburkolt és parkolástól ki-
kopott zöldfelületek helyreállítási 
munkái mellett 3 oszlopos juhart 
és 1346 cserjét ültettek ki. A fris-
sen beültetett területeket 14 ezer 
370 kilogramm mulccsal takar-
ták be a gyomok visszaszorítása 
és a talaj nedvességének meg-
tartása érdekében. A megújult 
zöldfelületek 380 pollerrel védték 
be a rongálások elkerülésének 
érdekében.

Az odesszai fiókkönyvtár 1977 
óta működik 160 négyzetméteren 
egy Székely sori panelház aljá-
ban. Az idő múlásával azonban 
kívül-belül megkopott az épület, 
mára rászolgált egy alaposabb 
felújításra.

– A munkák során korszerű, 
hőszigetelt ablakokra cserélték a 
mesterek a régieket, teljesen fel-
újították az épület belső villamos-
hálózatát és ahol a rekonstrukció 
nyomait el kellett tüntetni, ott ki-
sebb tisztasági festést is végeztek 

– mondta el Sikaláné Sánta Ildikó, 
a Somogyi-könyvtár igazgatója.

A felújításhoz szükséges 15 mil-
lió forintot a szegedi önkormány-
zat biztosította. Ebbe az összegbe 

még „belefér” a radiátorok cseréje 
is, ám ezt a munkát már csak ta-
vasszal, a fűtési szezon után tudják 
majd megcsináltatni.

A megszépült könyvtárban 14 
ezer kötettel várják a városrész ol-
vasóit, akik közül több mint ezren 
beiratkozott tagjai is a bibliotéká-
nak. A könyvek, újságok mellett 
ma már természetesen digitális 
szolgáltatásokat is kínálnak, a 
Digitális Jóléti Program támo-
gatásával három munkaállomás, 
korszerű wifi és fénymásológép 
is segíti az újszegedieket.

Szeged négy fiókkönyvtárának 
korszerűsítésére néhány év alatt 
több mint ötvenmillió forintot 
fordított az önkormányzat. A szegedi ön kor má ny zat 

évtizedek óta nagy hangsúlyt 
fektet városi zöldterületeinek, 
parkjainak, v irágág yasainak 
gondozására és fejlesztésére. 
Korábban is nyert már a város 
a Virágos Magyarország pályá-
zaton, amelynek kiírója idén is 
a Magyar Turisztikai Ügynökség 
volt.

Most is több kategóriában le-
hetett pályázni az önkormányza-

toknak. Szeged idén a kiemelt vá-
rosi zöldterületek kategóriájában 
aspirált a Virágos Magyarország 
versenyen. 

Országosan mintegy négyszáz 
nevezés érkezett az idei pályá-
zatra. Ebben a szoros versenyben 
nyerte el Szeged az Országos 
Arany Rózsa minőségi díjat: regi-
onális összevetésben értékelték 
az egyik legjobbra a szegediek 
teljesítményét, ami ebben az 

esetben kifejezetten a belváro-
si zöldterületek gondozására és 
minőségére vonatkozott.

– A Magyar Turisztikai Ügynök-
ség díjait nem bemondásra ítélik 
oda – fogalmazott Nagy Sándor 
alpolgármester. – Az évente ki-

írt pályázat zsűrije valamennyi 
pályázó esetében a helyszínen 
szerzett tapasztalatai alapján 
értékel, és hozza meg döntését.

Az elismerés mellett Szeged 
egy háromszázezer forintos vi-
rágvásárlási utalványt is nyert. 

ŐSSZEL TOVÁBB ZÖLDÜLT SZEGED: KÉT PROGRAMBAN 
KÖZEL NÉGYSZÁZ FÁT ÜLTETTEK EL A VÁROS KÖZTERÜLETEIRE

SIKERES A ZÖLD VÁROS PROGRAM: 
ARANY RÓZSA-DÍJAT NYERT SZEGED

Zöld Város

Zöld Város

Évek óta folyamatosan gyarapodik Szeged faállománya. A 
százhatvankétezer lakosú várost közel 80 ezer fa hűsíti, 
zöldíti. Ebben első a hazai nagyvárosok sorában, hiszen ma 
már minden két szegedire jut egy fa a városban. Szeged 
faállománya idén ősszel tovább gyarapodott: a farekonst-
rukciós program keretében 304 facsemetét ültettek ki 
városszerte, egy sikeres pályázat nyomán pedig további 
70 fával nőtt az állomány.

Minden évben jelentős összeggel, tíz-tizenkét millió forint-
tal támogatja az önkormányzat a szegedi fiókkönyvtárak 
felújítását. Az elmúlt években így fiatalodott a Stefánián 
a klubkönyvtár, valamint az északvárosi és a rókusi fiók-
könyvtárak, idén Újszegeden az odesszai fiókkönyvtárra 
került sor, amelyet augusztusban zártak be és október 
közepén, felújítva vehették ismét birtokba városrész lakói.

A Virágos Magyarország pályázaton nyert el rangos 
elismerést Szeged: a városi zöldterületek gondozásáért 
végzett munkáját Arany Rózsa-díjjal ismerték el.
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IDÉN IS ÖTVEN SZEGEDI CSALÁD KÖLTÖZHETETT 
FELÚJÍTOTT SZOCIÁLIS BÉRLAKÁSBA

MINDEN EDDIGINÉL TÖBBET FORDÍTOTT 
IDÉN SZOCIÁLIS TŰZIFÁRA SZEGED: 
75 MILLIÓ FORINTBÓL VÁSÁROLTAK TÜZELŐT

SZEGED MÁSODIK DÍJAT NYERT AZ ÉV 
TURISZTIKAI TELEPÜLÉSE VERSENYBEN

Gondoskodó Szeged

Gondoskodó Szeged Turizmus

Idén májusban újabb tizen-
öt szociális bérlakás és négy 
fiataloknak szánt fecskelakás 
kulcsát vehették át ünnepélyes 
keretek között a városházán a 
sikeres pályázók. 

Az új bérlők kiválasztása – 
mint minden alkalommal, most 
is – pályázaton történt, telje-
sen objektív szempontrendszer 
alapján pontozták a jelentke-
zőket, így kiválasztva a leendő 
bérlőket.

A szociális bérlakások és a 
fiataloknak szánt fecskelakások 
bérleti díja a piaci ár negyede-
ötöde, így ezzel éppen azoknak 
tud segíteni az önkormányzat, 
akik eg yelőre önerőből nem 

lennének képesek saját otthont 
teremteni családjuknak.  

Az önkormányzati tulajdon-
ban lévő bérbeadandó lakások 
felújítása az év második felében 
is folytatódott, a szegedi ingat-
lankezelő augusztusban újabb 
harminc felújított szociális bér-
lakásra írt ki pályázatot. A laká-
sokra szeptember 16-ig lehetett 
jelentkezni. 

A meghirdetett ingatlanok bér-
leti díja 18 és 44 ezer forint között 
mozgott, de ezekből 2 és 43 és fél 
százalék között kedvezményt is 
kaphat a leendő bérlő.

A pályázati részvétel egyik 
alapfeltétele volt, hogy a jelent-
kezők egy főre eső jövedelme 

elérje a 37 ezer 50 forintot. Ezen 
kívül a pályázónak öt éven belül 
legalább három év szegedi beje-
lentett lakóhellyel, vagy tartózko-
dási hellyel, valamint a pályázat 
benyújtását megelőző két évben 
legalább egy év igazolt munkavi-
szonnyal is rendelkeznie kellett 
amellett, hogy életvitelszerűen 
itt is kell laknia.

Az augusztusban meghirde-
tett szociális bérlakások 28 és 68 

négyzetméter közötti alapterüle-
tűek, többségük panelházakban 
található, a Vértói úttól, a Pentelei 
soron és a Csongrádi sugárúton 
át a Székely sorig.

A piaci árhoz képest töredéká-
ron juthatott decemberben újabb 
harminc szegedi bérlő és családja 
szociális bérlakáshoz. 

A pályázat szerencsés nyerte-
sei már az idei karácsonyt is új 
otthonukban töltehetik.

A szegedi önkormányzat kilen-
cedik éve oszt szociális tűzifát. A 
program indulásakor kilenc és 
fél millió forintot költött a város 
háromszáz család téli tüzelőjére, 
az elmúlt években pedig már 
huszonnégymillió forintért vá-
sároltak négyszázötven kaloda 
tűzifát.

Eredetileg idén is ekkora ösz-
szeget fordított volna Szeged szo-
ciális tűzifára, de – látva az igé-
nyeket – ezt az összeget kétszer 
is megemelték, először 30 millió 
forintra egészítették ki az eredeti 
keretet, majd 75 millió forintig 
bővítették a szociális tűzifára 
fordítható összeget.

Az egyre súlyosabb gazdasági 
válság és a rendkívüli szárazság 
miatt már augusztus közepén 
lemondta a tűzijátékot a szegedi 
önkormányzat, tűzijáték helyett 

szociális tűzifa vásárlására fordí-
tották ezt az összeget is. Hatszáz-
kilenc rászoruló szegedi családot 
sikerült így téli tüzelőhöz juttatni.

Szükség is volt rá, hiszen soha 
ennyien nem igényeltek tűzifát, 
mint az idén. A rászoruló csa-

ládok már ősszel megkapták az 
egy erdei köbméter tűzifát. Ez 
csaknem két normál köbméter-
nek felel meg és nagyjából másfél 
hónapig lehet fűteni vele.

Szegedi specialitás, hogy a 
meg vásárolt tüzelőt „konyha-
készre” felhasogatják és házhoz 
is szállítják.

Az igénylőknek idén két ütem-
ben szállították ki díjmentesen a 
tűzifát: előbb négyszáz családnak 
egy korábbi beszerzésből meg-
vett tűzrevalót, majd a maradék 
kétszáz kalodányi tűzifa is min-
denkihez eljutott a fűtési szezon 
kezdetéig, azaz október közepéig.

A tűzifára minden évben pá-
lyázni kell. A beadott igényeket 
egy bizottság bírálta el. Minden 
igénylő megkaphatta a több mint 
120 ezer forintot érő téli tüzelőt, 
aki megfelelt a kiírás feltételei-
nek, azaz valamilyen jogcímen 
tavaly vagy az idén már részesült 
valamilyen támogatásban az ön-
kormányzattól. 

Szeged az elmúlt évek folyama-
tos fejlesztéseinek köszönhetően 
egész évben olyan turisztikai cél-
pont, ahol az ideutazók mindig 
találnak valami programot, lát-
ványosságot, kikapcsolódási le-
hetőséget. Ennek elismerése a díj.

A budapesti gálán a Szegednek 
járó díjat Binszki József várospo-
litikai alpolgármester vette át, aki 
szerint ez az eredmény is azt jelzi, 
hogy Szeged olyan programokat 
kínál az itt élőknek és az idelá-
togatóknak, ami vonzó célponttá 
teszi a turisták számára.

Idén közel 15 ezer szálláshely, 
500 település és 7300 turisztikai 

attrakció mérettette meg magát, 
valamint 1,6 millió vendégérté-
kelés és hatezer foglaló szavazata 

segítette a szakmai zsűri dönté-
sét. Ebben az erős versenyben ért 
el Szeged szép eredményt.

Szegeden több mint hét éve tart az az országosan is egye-
dülállóan sikeres szociális bérlakásprogram, amiben már 
több mint hétszáz bérlakást újított fel az önkormányzat, 
és adott át rászorulóknak a piaci lakbér töredékéért.

Az önkormányzat idén az augusztus 20-i tűzijátékra szánt összeget is tűzifavásárlásra 
fordította, de már korábban is jelentősen megemelte a támogatási keretet, így 75 millió 
forintból idén több mint hatszáz család kapott száraz, összehasogatott tűzifát. Szege-
den egyetlen olyan rászoruló sem maradt a tél elején tűzifa nélkül, aki igényelte azt. 

Szeged az ország második legvonzóbb települése. A zsűri döntése értelmében második 
lett az Év Turisztikai Települése versenyben a Szállás.hu portál által minden évben 
meghirdetett idegenfogalmi versenyben.

H E L Y R E I G A Z Í T Á SH E L Y R E I G A Z Í T Á S

A Kistérségi Hírek júliusi számában megjelent „Elektromos buszok és önjáró trolik érkeznek 
Szegedre” című cikkünkben tévésen írtuk, hogy

„A helyi közlekedésében 2800–2900 buszt használnak jelenleg Magyarországon, a Zöld Busz 
Program keretében idén 100, a következő években pedig 1100 buszt szeretnének lecserélni elek-
tromos járműre. Ennek részeként az elektromos buszokon kívül Miskolcra, Pécsre, Veszprémbe és 
Szegedre önjáró trolibuszok is érkeznek, utóbbi város négy jármű beszerzésére kapott támogatást.”

A tény az, hogy Miskolcra, Pécsre és Veszprémbe elektronos buszok érkeznek majd, egyedül 
Szeged kap önjáró trolibuszokat.

A tévedésünkért elnézésüket kérjük.
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